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Óévbúcsúztató batyus bál nyugdíjasokkal
Bábolnai nyugdíjasok hagyományos szilveszteri mulatsága zajlott december 28-án koraeste a Szabadidőközpontban. A 
város alapellátó intézménye ezúttal kibővített körben szervezte meg az eseményt, nyitottabbá tették, idős lakosainkon 
kívül mások is részt vehettek a rendezvényen. 
A hagyományokhoz híven dr. Horváth Klára polgár-

mester köszöntötte az egybegyűlteket az óév búcsúz-
tatására. A 2024. év köszöntésére Nagy László: Adjon 
az Isten című versével készült, majd az önkormány-
zat nevében megköszönte mindenkinek a település 
fejlődéséhez nyújtott segítséget, a pozitív és negatív 
véleményeket, végül jó egészséget kívánt az elkövet-
kezendő esztendőhöz.

A buli táncmulatsággal telt, ezúttal sztárvendéget 
is hívtak a szervezők. A közkedvelt mulatós zenész, 

Bunyós Pityu adott közel egy órás műsort a szépszá-
mú közönségnek. Szikora István szívesen állt a Bábol-
nai Televízió kamerája elé, az interjúban beszélt bok-
szolói múltjáról, arról, hogy a nyírségi szegénységből 
hogyan lett élsportoló, majd közismert zenész. Az in-
terjút megtekinthetik a Bábolnai Televízió youtube csa-
tornáján.
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Babazsúron köszöntötték  
a harmadik negyedévben születetteket 

Hagyományos babazsúrra várta a városvezetés a polgármesteri hivatal dísztermébe november 20-án azokat a babákat és 
szüleiket, akik az év harmadik negyedévében születtek Bábolnán. 

Dr. Horváth Klára polgármester fogad-
ta és köszöntötte a megjelent szülőket és 
gyerekeket. Az alkalmon megjelent Zsöm-
bölygei Erzsébet védőnő is, aki a minden-
napok során felügyeli a még állapotos 
kismamák és magzataik egészségét, majd 
a megszületett csecsemők fejlődéséhez 
nyújt hasznos tanácsokat. 

2023. július, augusztus és szeptember 
havában hét baba született – 4 lány és 3 fiú 
–, akik közül hatan érkeztek az eseményre. 
Dr. Horváth Klára minden anyukának egy-
egy szál virágot és egy-egy babacsomagot 
adott át, valamint kérte a szülőket, hogy 
gyermekeiknek nyissanak egy Start szám-
lát, melyre negyvenezer forintot utal majd 
át az önkormányzat. Bábolna Város pol-
gármestere hangsúlyozta, az önkormány-
zat nagy figyelmet fordít a kisgyermekes 
családokra, ezért a település óvodája és 
bölcsődéje kiemelt szerepet kap a helyi in-
tézmények körében. Azt is elmondta, hogy 
az idén született kisbabák nevei a jövő év 
augusztusi ünnepség során kerülnek fel 
az életfára, mely nagy népszerűségnek ör-
vend a lakosság körében.

Peresztegi Luca 2023. július 19-én született  
Peresztegi Krisztina és Peresztegi Kálmán gyermekeként.

Kovács zseLyKe amira 2023. július 31-én látta meg  
a napvilágot, édesanyja Székely Katinka, édesapja Kovács Pál.

zvér Petra 2023. augusztus 10-én született,  
Zvér Brigitta és Zvér Bence kisbabája. 

Hegymegi zénó 2023. augusztus 29-én érkezett, 
Hegymegi-Fekete Tímea és Hegymegi Péter kisfia.

FeKete nara mireLLa 2023. szeptember 7-én született, 
Morvai Eszter és Fekete Csaba kislánya.

csordás Jonatán 2023. szeptember 23-án született 
Csordás-Szabó Netti és Csordás Tamás gyermekeként.

tótH oLivér mátyás 2023. szeptember 28-án látta meg  
a napvilágot, édesanyja Sexer Anita, édesapja Tóth Ádám.
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ÖNKORMÁNYZATI HÍRADÓ
Bábolna Város Önkormányzata 2023. október 26-án tartotta soron következő képviselő-testületi ülését. 
– Hét fővel a grémium határozatképes volt, az ülés a szokásos, két 

ülés között történt eseményekről szóló beszámolóval kezdő-
dött. Ezen belül esett szó a fő napirendi pontokat nem érintő 
bizottsági határozatokról. A Szociális és Oktatási Bizottság elnö-
ke, Tóth Georgina a kiosztott segélyekről adott tájékoztatót. Ve-
resné Szkocsek Mária, a Pénzügyi és Településfejlesztési Bizott-
ság elnöke lakásbérleti szerződések meghosszabbításáról, az 
óvodát és általános iskolát érintő „Úszó Nemzet Program”-hoz 
történő csatlakozásról, autóbusz parkolásról, a lovasiskola kérel-
méről, kerékpáros táblák körforgalomban történő kihelyezésé-
ről – utóbbit a bizottság nem támogatta -, közterülethasználati, 
illetve területlefedési lakossági kérelemről, a Városgazda Kft. 
közbeszerzési tervének módosításáról – a kft. egy alapítványban 
alapító tag lesz - szóló határozatokat ismertette, továbbá az ácsi 
katódgyár építése kapcsán megalakult ad hoc munkacsoport-
ba civil szervezet vezetőjét delegálta a testület Németh István, 
a Bábolnai Önkéntes Tűzoltó Egyesület elnöke személyében. A 
bizottságok döntéseit a képviselő-testület is egyhangúlag tá-
mogatta.

– Második napirendi pontban a Bábolnai Százszorszép Óvoda 

és Bölcsőde 2023-24. évi munkatervét tárgyalták a képviselők, 
melyhez Lipótné Horák Valéria intézményvezető néhány mon-
datos kiegészítést tett. A grémium végül egyhangúlag támogat-
ta a munkatervet.

– 2024. évi felújítási és fejlesztési elképzelésekről esett szó a har-
madik napirendi pontban, melyben figyelembe vették az önkor-
mányzat intézményeinek és a képviselők javaslatait. A testület 
minden javaslatot befogadott azzal a kitétellel, hogy a 2024. 
évi költségvetés készítésénél a hivatal számszerűsítse azokat és 
építse be a költségvetésbe.

– A negyedik napirendi pontban dr. Bacsárdi József jegyző tájé-
koztatta a testületet a Bábolnai Alapszolgáltatási Központ intéz-
ményvezetői pályázatának eredményéről. Az ötéves intervallum 
lejártával a kiírásra annak végéig, szeptember 30-ig nem érke-
zett pályázat, így megbízottként Tóth Farkas Nikolettát nevez-
ték ki intézményvezetőnek. A korábbi vezető, Berkesné Szűcs 
Ágnes 22 évig irányította a település szociális intézményét, ő 
elbúcsúzott, hasonlóképpen helyettese Horváth Beatrix is. Kö-
szönjük munkájukat! A pályázat ismét kiírásra került. Ezzel pár-
huzamosan nyitott a kulturális intézmény vezetői státusza is.

A képviselő-testület ülését követően közmeghallgatást tartott az önkormányzat. 
– Dr. Horváth Klára polgármester részéről egy általános tájékoz-

tató hangzott el a 2023-as esztendőről, melyben szó esett a 
település költségvetéséről, pályázatokról, az önkormányzat 

intézményeiről, cégeket érintő fejlesztésekről, települési prog-
ramokról, valamint dr. Bacsárdi József jegyző tájékoztatta a köz-
véleményt időszerű kérdésekről.

ÖNKORMÁNYZATI HÍRADÓ

Konferencia a közös önkormányzati hivatalokról
Bábolnán tartotta konferenciáját a Magyar Tudományos Akadémia Gazdaság- Jog- és Társadalomtudomány Szakbizott-
ság Közigazgatási Munkabizottsága október 27-én a Szabadidőközpontban.  A munkaülésen közös önkormányzati hiva-
talok képviselői adták elő pozitív és negatív tapasztalataikat működésükről. A szakmai program részeként dr. Horváth 
Klára polgármester mutatta be Bábolna Város 20 éves fejlődését.
Tíz évvel ezelőtt jöttek létre Magyar-

országon közös önkormányzati hivata-
lok – mondta el lapunknak dr. Zongor 
Gábor, a munkabizottság tagja, a TÖOSZ 
nyugalmazott főtitkára, önkormányzati 
szakértő. Kiemelte, nagyon fontos, hogy 
a közigazgatás gyakorló szakemberei, 
a kutatók, a tudósok és adott esetben 
a döntéshozók is időnként üljenek le és 
közösen beszéljék meg, milyen problé-
mák vannak, miben kellene változtatni, 
milyen módon lehetne a helyzeten javítani. Hangsúlyozta, az 
önkormányzatiság és azon belül a hivatali munka is azért van, 
hogy az adott településen élő polgárok számára a közszolgál-
tatások a lehető legjobb minőségűek legyenek. A bábolnai ta-
nácskozáson sokféle típusú település polgármesterei, jegyzői 
vettek részt, de itt volt a Belügyminisztérium önkormányzati 
osztályvezetője is, így többféle nézőpont ütközhetett. Dr. Zon-
gor Gábor szerint így ki lehet alakítani egy olyan ajánlás sort, 
amit a döntéshozók elé lehet tárni, melynek nyomán jó irányba 
mozdulhat el a közigazgatás működése. A személyes találkozók 
és vélemény ütköztetések mellett egy kérdőíves kutatást is vé-
geztek a közös hivatalokat működtető jegyzők és polgármeste-

rek körében, melyek feldolgozása még 
folyamatban van.

Dr. Bacsárdi József bábolnai jegyző im-
már 10 éves tapasztalattal rendelkezik a 
közös hivatali ügyintézés tekintetében, 
hiszen Bábolna 2013 óta működtet Ba-
nával ilyen közigazgatási rendszert. Az 
eltelt egy évtized alatt több változás is 
bekövetkezett a működésben, jelenleg 
Bábolna aljegyzője vezeti a banai kiren-
deltséget, és szinte minden ügyintézés a 

bábolnai hivatalban történik. Jegyző úr a konferencia lényegét 
abban látta, hogy mivel nem sok információval rendelkeznek a 
különböző települések hivatalai egymás gyakorlati működését 
illetően, ezért a tapasztalatok közvetlen megosztása, a különfé-
le sajátosságok összevetése nagyban segíthet a hivatali munka 
szervezésében. A legégetőbb problémát dr. Zongor Gáborhoz 
hasonlóan a bábolnai jegyző is a hivatali dolgozók alulfinanszí-
rozottságában látja, magasabb állami normatívára lenne szük-
ség. A rendszer legfontosabb pozitívumaként említette dr. Ba-
csárdi József, hogy például egy kistelepülésen is lehetőség van 
arra, hogy szakképzett, megfelelő ügyintézők tudjanak dolgozni 
a közös önkormányzati hivatalokon belül.
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Rendkívüli ülésen tárgyaltak Bábolna Város képviselői november 27-én. 
– A napirendet nem érintő bizottsági döntésekről volt szó első-

ként. A Szociális és Oktatási Bizottság foglalkozott védőoltási 
programmal, a javaslat szerint az alapellátó orvosok vélemé-
nyére van szükség a döntéshez. Karácsonyi segélyekről dön-
töttek, segélykérelmeket bíráltak el, valamint Bursa Hungarica 
ösztöndíjkérelmekkel is foglalkoztak. A Pénzügyi és Település-
fejlesztési Bizottság a helyi adók mértékének 2024-es emelését 
nem támogatta, továbbá beszámoló hangzott el a 2023. évi 
pályázatokról, döntés született önkormányzati bérlakások fel-
újításáról – Árpád közi négylakásos társasház. 

– Foglalkoztak a Bábolnai Általános Iskola szolgálati lakás kialakí-
tása iránti kérelmével, valamint a régi és új temetőben és annak 
parkolójában, a sportcsarnoktól a fürdőig tartó úton szigetü-
zemű közvilágítás megvalósításával. Hozzájáruló nyilatkozatot 
adott ki a bizottság egy helyi lakos számára csapadékvíz elve-
zető árok befedésére, az önkormányzati utak 2023. december 
1-jétől 2024. február 28-ig történő hó- és síkosságmentesíté-
sére kötendő vállalkozói szerződést is jóváhagyták a bizottság 
tagjai, támogatták a Tiamo Moderntánc Egyesület anyagi kéré-
sét.

– Második napirendi pontban az önkormányzat módosította a 
Szociális és Gyermekvédelmi Ellátásról szóló rendeletet. A ko-
rábbi jövedelemhatárt 120 ezer forintra emelték. Ezt követően 
beszámoló hangzott el az önkormányzat harmadik negyedévi 
gazdálkodásáról, a követelés állományról és a selejtezendő esz-
közökről, majd a képviselők jóváhagyták az éves belsőellenőr-
zési tervet. Ezen túlmenően az egészségügyi központ felújítása 
tekintetében projektmenedzsmenti feladatok ellátására irá-
nyuló ajánlatokat bírált el a testület. A legkedvezőbb ajánlatot 

fogadták el, melyet a Komárom-Esztergom Vármegyei Terület-
fejlesztési Kft. nyújtott be. 

– Egyebek napirendi pontban sor került az önkormányzati és 
európai uniós választások helyi bizottsági tagjainak megvá-
lasztására Pauerné Erdélyi Erika, Morovicz Józsefné, Szilágyi 
Ágnes személyében, póttagként pedig Tóth-Petrovszky Évát és 
Bihari Gábort szavazták meg a képviselők. A következőkben a 
bábolnai szélerőműpark bővítéséről tárgyalt a grémium. A már 
meglévő hét szélerőmű mellé további nyolcat szeretne építeni 
a cég Bábolna közigazgatási területén, amennyiben a kormány-
zati engedélyezés is rendelkezésre áll. A cég a megkeresésben 
támogatást is meghatározott az önkormányzat számára, illet-
ve az iparűzési adó is Bábolnára folyna be. Az önkormányzat 
elvi támogatásáról biztosította a beruházó céget. Az IKR Agrár 
Kft. ingatlanvásárlási ügyével is foglalkozott az önkormányzat. 
Két évvel ezelőtt már előszerződést kötöttek az említett cég-
gel székhely, új irodaépület és campus kiépítésére. Azonban a 
cég jelenleg tárgyalásokat folytat az IKR Park megvásárlására 
is, ezért az önkormányzat további adatokat kért be a végleges 
adásvételi szerződés megkötése előtt. Megérkezett az Urban 
Institute Zrt-től a szerződés, mely az ácsi katódgyár építése 
kapcsán a levegőtisztaság, zajhatás és közlekedési jellemzők 
méréséhez szükséges eszközök kiépítésére vonatkozik. A szer-
ződés szerint 2024. márciusára az eszközök már alapadatokat 
fognak szolgáltatni. A képviselők támogatták a szerződés meg-
kötését. A képviselő-testület végül hozzájárult az önkormány-
zati intézmények dolgozóinak év végi jutalmazásához is, illetve 
beszéltek az ünnepek körüli közigazgatási szünetről, valamint 
az intézmények leállásáról.

Hársfaliget lakópark 
Minden lakás gazdára talált, jöhet a második ütem

Októberben már célegyenesbe ért a Hársfaliget lakópark kivitelezése, a megvásárolt ingatlanok tulajdonosai még év 
vége előtt birtokba vehették a lakásaikat. Ennek apropóján az építő és ingatlanforgalmazó cég október 14-én nyílt napra 
invitálta az érdeklődőket. 
A lakópark megálmodója, dr. Szabó Ákos, a CT & Partner Kft. és 

a Sza-Bi Qualit Építőipari Kft. tulajdonosa lapunknak elmondta, 
hogy Bábolna Város Önkormányzatának segítségével az utakat 
leaszfaltozták, valamint a lakók igényeire szabva az internethá-
lózatot is bővítették. 

 Az építkezés a Covid-időszak alatt vette kezdetét, majd a há-
ború miatti gazdasági válság nehezítette a kivitelezők munkáját. 
Szerencsére mindenre igyekeztek felkészülni: az építőanyagokat 
már a kezdet kezdetén megrendelték, valamint az alvállalkozó-
kat is kiválasztották, így a lehető legkevesebb kellemetlenség-
gel tudták véghez vinni a kivitelezést. A lakók – ha erre igényt 
tartottak – saját maguk választhatták ki a belső burkolatokat, 
belső építészeti elemeket. A 28 lakás értékesítése ütemesen zaj-
lott, a nyílt napon már mindegyik ingatlan gazdára talált. 

 A nyílt nap nagy sikerre tett szert, nagy számban érdeklődtek 
a lakások iránt. Aki most nem tudott ingatlant vásárolni, annak 
sem kell elkeserednie, hiszen az ingatlanforgalmazó cég az elkö-
vetkezendő két évben még ugyanennyi lakás építését tervezi. 

„Helyben, a Bábolnán lakó emberek igényeit figyelve építünk. 
Azt gondolom, hogy Bábolnán van igény a következő két évben 
nagyságrendileg még 30 darab lakásra. Bízunk benne, hogy a 
továbbiakban is eltaláljuk a magyar emberek, a bábolnai embe-
rek ízlését” – nyilatkozta dr. Szabó Ákos. 
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Felújított termálkút – több víz, több metángáz
Két évvel ezelőtt Bábolna Város Önkormányzata felújította az egyik termálkutat, a közelmúltban pedig ismét ugyanaz a 
cég vonult fel a területre, hogy a másik, metángázt is termelő kutat tisztítsák meg. Az önkormányzat a gáz és a termálvíz 
mennyiségének növekedését várja a munkálatok befejeztével.
A két évvel ezelőtti munkálatok meghozták a várt eredményt, 

magasabb hőfokot és nagyobb vízhozamot értek el – tudtuk 
meg dr. Horváth Klára polgármestertől. A metángázos kút kar-
bantartását ugyanakkor jogszabály is előírja, ugyanis gázvizs-
gálatot kellett végezni, hőfokot és vízhozamot is szükséges volt 
mérni. A városvezető lapunknak azt is elmondta, a kút koráb-
bi fedetlensége miatt sok mindent bedobáltak a nyílásba, ami 
gátolta a szivattyú működését, amit egyébként a karbantartást 
végző cég felszínre hozott, és a felújítása is megtörtént. A vég-
eredmény önmagáért beszél, az eddigi 38 fokosan kitermelt víz 
immár 43 fokosra változott, növekedett a vízhozam, melynek 
következtében a metángáz mennyisége is emelkedett. A me-
tángázos erőmű hőt és elektromos energiát állít elő, amit jelen-
leg a főzőkonyha és a sportcsarnok hasznosít. A polgármester 
beszélgetésünk során kiemelte, a beérkező többlet gáz lehető-
séget nyújt a későbbiekben, hogy a közösségi házat és a közös 
önkormányzati hivatalt is „zöld energiával” tudják ellátni.

További kutakról is említést tett dr. Horváth Klára polgármes-
ter, melyek karbantartására és beüzemelésére a közeljövőben 
sort fog keríteni az önkormányzat. Mint mondta, Bábolnán be-

lül is találhatóak önkormányzati tulajdonú hidegvizes kutak, az 
egyik az Arborétum mellett, a másik pedig a Hetes major terü-
letén van. Vízvizsgálatot és felújítást követően ezeket is üzem-
be kívánják helyezni, hiszen úgy gondolja, a jövőben egyfajta 
önellátásra kell az önkormányzatoknak berendezkedni. Egy har-
madik termálvizes kútról is említést tett a polgármester – amely 
Bábolna környékén található –, annak hasznosítását is tervezik.

A 2023. év utolsó képviselő-testületi ülését december 18-án tartotta Bábolna Város Önkormányzata. 
– Első napirendben a bizottságok elnökei ismertették azokat a 

határozatokat, melyek a testületi ülés napirendi pontjait nem 
érintik. A Szociális és Oktatási Bizottság többek között segély-
kérelmek elbírálásával is foglalkozott, folyamatos jellegű se-
gélyt is megállapítottak, illetve tüzelőtámogatást is nyújtottak 
több személy részére. A Pénzügyi és Településfejlesztési Bi-
zottság a dohánybolt előtti út megsüllyedésének kijavítására a 
Strabag Kft. ajánlatát fogadta el, emellett jóváhagyását adta a 
Szabadidőközpont világítótesteinek energiatakarékosra törté-
nő cseréjéhez, mely jelentős beruházás. Új döntés született a 
szigetüzemű közvilágító lámpatestek elhelyezéséről – régi és új 
temető, új temető parkoló, sportcsarnok és fürdő közti út -, sza-
bályozási tervben tervvonal módosítására is sor került, valamint 
az önkormányzat tulajdonában lévő metángázos és termálvi-
zes kút üzemeltetésére vonatkozó árajánlatot is elfogadták, 
továbbá döntöttek arról is, hogy a három hidegvizes kutat is 
felülvizsgáltatják. A képviselő-testületi ülés fő napirendi pont-
jaként szerepelt a 2024-es munkaterv, melynek elfogadásánál 
különös figyelmet fordítottak a 2024 június 9-i önkormányzati 
választásoknak. Ezért a feladatok nagy részét az első öt hónapra 
ütemezték, hiszen az új testület alakuló ülését várhatóan 2024. 
októberében fogja megtartani.

– Harmadik napirendi pontban a Bábolnai Százszorszép Óvoda 
és Bölcsőde alapító okiratának módosításáról szavaztak a kép-
viselők, majd önkormányzati díjak megállapítására került sor. 
Többnyire 15 %-kal emelte az önkormányzat a lakásbérleti, 
közterülethasználati, temetői, a zöldhulladék szállítására vo-
natkozó, és a sportcsarnok díjait. A következőkben elfogadták 
az önkormányzat és a Városgazda Kft. 2024. évi közbeszerzési 
tervét, majd sort kerítettek a 2023. évi képviselői tevékenység-
ről szóló beszámolók megtárgyalására is. Módosították a Komá-
romi Kistárségi Társulással kötött megállapodást, itt technikai 
jellegű, elnevezési változtatásokról volt szó. Zárt ülésen döntöt-
tek közbeszerzési eljárások lezárásáról. Eredményt hirdettek az 
egyészségügyi központ felújítására irányuló közbeszerzésről, 
ennek eredményeképpen 2024. januárjában elkezdődhetnek a 
munkálatok. A fürdő üzemeltetésére kiírt közbeszerzési pályá-
zatot további három évre a korábbi működtető, a Rába Quelle 
vállalta az eddigi összegért. Beszámoló hangzott el a metángá-
zos kút felújításáról, végül földterületek adásvételéről tárgyalt a 
képviselő-testület.

www.btv.hu • www.babolna.hu
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Egy életpálya elismerése
Miniszteri kitüntetést kapott a bábolnai mentőállomás vezetője

Nemzeti ünnepünk, október 23-a alkalmából Sáfrány Piroska, a Bábolnai Mentőállomás vezetője számára Dr. Pintér 
Sándor belügyminiszter kiemelkedő szakmai tevékenysége elismeréséként miniszteri elismerő oklevelet adományozott. 
Az elismerést Takács Péter, a Belügyminisztérium egészségügyért felelős államtitkára nyújtotta át ünnepélyes keretek 
között.

Piroska nagy örömmel mesélt lapunknak a kitüntetésről, me-
lyet szinte szakmai életének koronájaként tart nyilván. Ennek 
ellenére szerényen fogadta az elismerést, hiszen mindennapi 
életében ettől függetlenül is nagyon fontos szerepet tölt be az 

életmentés, a segítés. A bátor bajtársnő 20 éves kora óta az Or-
szágos Mentőszolgálat munkatársa, a belé vetett bizalmat min-
dig a feladatra való maximális koncentrálással hálálta meg. „Ez 
számomra küldetés. Azt gondolom, hogy ezért küldtek le a Föld-
re, mert nekem ez a sorsfeladatom és ezt be kell teljesítenem, és 
igyekszem a legjobb tudásom szerint művelni” – vélekedik hiva-
tásáról. Ezt mi sem bizonyítja jobban, minthogy a mentőállomás 
vezetői tisztsége mellett mentőtisztként, menetirányítóként, a 
megyei ügyelet vezetőjeként és instruktorként is tevékenykedik.

A Bábolnai Mentőállomás születésénél, 2015-ben is jelen volt, 
ekkor kérték fel először az állomás vezetői posztjára. Mandátu-
ma megszűnése után néhány évig mentőtisztként dolgozott, 
majd a tavalyi évben ismét felkérésre érkezett Bábolnára, hogy 
a vezetői tevékenységet ellássa. Saját bevallása szerint beteg-
orientált típus, és a bajtársaival szemben is maximalista, így a 
segítségre szoruló személyek biztosak lehetnek benne, hogy a 
legjobb kezekben vannak. 

Piroska családjában is jelen van a gyógyítás és életmentés, 
támogató férje mellett a kisebbik fia is az egészségügyi pályát 
választotta. 

Sikeresen pályáztak polgárőreink
A Bábolnai Polgárőr és Környezetvédő Egyesület a Magyar Falu Program Falusi Civil Alap keretében ,,civil kö-

zösségi tevékenységek és feltételeinek támogatása'' (2022) című pályázati kiírására sikeresen pályázott. Az FCA-
KP-1-2022/3-000648 pályázati azonosítószámon "Bábolnai Polgárőr és Környezetvédő Egyesület informatikai és 
technikai fejlesztése" címet viseli a pályázat. A döntés értelmében 1.970.000.- Ft támogatást nyert egyesületünk. A 
pályázati pénzből informatikai eszközök (notebook, nyomtató, monitor, router),  éjjellátó, kézi reflektor, autós ka-
mera, belső jelzőfény, irodabútorok, irodai székek, kávéfőző és téli autógumik kerültek beszerzésre.
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A Mérföldkő Turisztikai Csoport évzáróján
Tizenhárom év és megannyi kilométer után idén ismét megtartotta évértékelő összejövetelét a Bábolnai Mér-
földkő Turisztikai Csoport, mely a természet és a túrázás szerelmeseit invitálja hónapról hónapra újabb kirán-
dulásokra. A jó hangulatú rendezvénynek a Bástya söröző adott otthont december 8-án, ahol az idén megszer-
vezett kirándulások felidézése mellett a jövő évi tervek is előtérbe kerültek.

Az évzáró rendezvényen Bihari Gábor szervező elmondta, 
a turisztikai csoport 2010. novemberi megalakulása óta több, 
mint 140 túrán, kiránduláson vehetett részt a tagság. 2023-ban 
hazánk 10 helyszínét látogatták meg, idén a Dunántúlon kirán-
dultak autóbusszal, gyalog, kerékpárral és kenukkal. A téli idő-
járás sem tartotta vissza őket a túrázástól, januárban például 
Győrújbarát környékén jártak, a hóval borított Vár ösvényen ala-
poztak a további kirándulásokra. A február Budán találta a 42 fős 
bábolnai csoportot, a Budai-hegyekben barangoltak, közben a 
Farkasréti temetőben tiszteletüket tették dr. Burgert Róbert sír-
jánál. Márciusi kirándulásuk célpontja a Visegrádi-hegység volt, 
április a Gerecsébe invitálta a bábolnai kirándulókat, a májusi 
napsütés a Vértes Pes-kő hegyére csalogatta őket. Kerékpártú-
rán vettek részt júniusban, ezúttal a Szigetköz vadregényes erdei 
útjain tekertek. Júliusban is visszatértek ide, ekkor kenukkal a 
Mosoni-Duna Cikolai ágrendszerében kalandoztak, ahol megta-
pasztalhattak egy igazi szigetközi bőrigázást is. Kutyamelegben 
a Balaton-felvidéken, közelebbről a Káli-medencében kutyagol-
tak augusztusban, majd a szeptemberi nyárban a Gráciák bércét 
keresték fel a Vértesben. Októberi kirándulásuk a Gete sasbér-
ceihez vezetett, ahová Dorogról kapaszkodtak fel az Országos 
Kéktúra jelzéseit követve, épp a „Kék út” napján. A Tési-fennsík 

lett volna novemberi túrájuk célpontja, a bizonytalan időjárási 
előrejelzések azonban keresztülhúzták terveiket.

A 2023-as érdekes, izgalmas, látványos, időnként kihívásokat 
is tartogató túrák ismertetését követően Bihari Gábor bemutat-
ta a következő év programjavaslatát. Egy-egy alkalomra több 
választási lehetőséget is kínált, amiről a csoport tagjainak több-
ségi véleménye dönt. A programok közt tavaszi, nyári, őszi kirán-
dulások, kerékpáros- és vízi-, illetve téli túra is szerepel.

Karácsonyi ajándék a „Tiamo”-tól Budapest kupával tértek haza
A versenyzésben már komoly tapasztalatra szert tett Tiamo Moderntánc Egyesület táncosai megannyi díjjal, kupával, 
győzelemmel büszkélkedhetnek, még a legnehezebb időszakban, a covid járvány alatt is online versenyeken diadalmas-
kodtak, de élő színpadi produkcióikat is magasszintű elismerésekkel díjazták.

Újabb megmérettetésre neveztek be 2023. december elején, 
konkrétan a 45. Zuglói Táncfesztiválra utaztak Budapestre. Ovi-
soktól a felnőttekig Bábolnáról negyvenöten vettek részt a ver-
senyen egyéni és csoportos koreográfiákkal. Váratlan sikereknek 
örülhettek a „Tiamo”-sok, ahogy vezetőjük, Lajos Henriett fogal-
mazott, „álmomban nem gondoltam, hogy Budapest Kupával 
térünk haza. Ez a verseny legerősebb elismerése, gratulálok tán-

cosaimnak és köszönöm! Nagyon ügyes volt mindenki. Büszke 
vagyok minden táncosra, kicsire, nagyra egyaránt. Ez egy rend-
kívül nehéz feladat volt. A betegségek nagyon megnehezítet-
ték a felkészítést, életem eddigi legnehezebb felkészülése volt. 
A lepke csoportból öt gyerek megbetegedett, ilyen még soha 
nem volt.”

A Mazsolák csoport 1. helyet táncolt, a Lepkék arany minősí-
tésben részesült, Lőrik Laura 2. helyezést ért el, a teljes csoport 
„Élet” című produkcióját arany minősítéssel jutalmazták. Továb-
bi csoportos koreográfiáikat egy első és egy harmadik helye-
zéssel, illetve két arany minősítéssel díjazta a zsűri. Takács Anna 
szólótáncai aranyminősítést és 3. helyezést értek, Boga Luca, 
Horváth Bianka egy-egy 3. helyezéssel térhetett haza, a Farkas 
Bogi-Takács Anna duó pedig 1. helyezéssel büszkélkedhet. Kü-
lön érdekesség és meglepetés, hogy a nemrég debütált felnőtt 
csoport „Vadangyalok” néven első versenyén arany minősítést 
kapott, valamint 3. helyezést ért el.

Az egyesület vezetője, Lajos Henriett ezúton szeretne kö-
szönetet mondani a Tiamo Egyesületének, Bábolna Város Ön-
kormányzatának, dr. Horváth Klárának, az OSI Food Solutions 
Hungary Kft-nek és Zsidi Sándornak, dr. Almádi Miklósnak és 
dr. Almádi Miklósné Zsuzsának, a bábolnai Hölgyek Egyletének 
a támogatásért, hogy a csoport eljuthatott a versenyre és ilyen 
sikereket érhetett el, illetve mindenkinek, aki bármilyen módon 
támogatta, vagy támogatja a Tiamot. 
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REFORMÁTUS ISTENTISZTELETEK 
a bábolnai protestáns templomban

MINDEN VASÁRNAP  
10.30 ÓRAKOR
Igét hirdet Sebestyén Katalin lelkész 
(Tel.: 30/632-46-06)

Gondnok: Farkas Károlyné  
(Tel.: 70/236-3806; 34/368-615)

EVANGÉLIKUS ISTENTISZTELETEK 
a bábolnai protestáns templomban

minden hónap 2. és 4. vasárnapján 
15 órai kezdettel
Lelkészi hivatal: 
2900 Komárom,Mártírok útja 10.  www.komarom.egyhazkozseg.hu

Lelkész: Kiss Máté  
Tel.: 20/620-27-81 - e-mail: evkissmate@gmail.com

HORGOLÓ KLUBHORGOLÓ KLUB
Szeretettel várunk minden horgolni Szeretettel várunk minden horgolni 

vágyót hétfőnként 17 órakor a Bábolna vágyót hétfőnként 17 órakor a Bábolna 
Városi Könyvtárba, legyél akár kezdő, Városi Könyvtárba, legyél akár kezdő, 

akár haladó!akár haladó!
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Karácsonyra HangoLódva
Városunk betlehemi installációja a település egyik kedvelt lát-

ványossága, évről évre a katolikus templom mellett emlékeztet 
a karácsony közeledtére. A bábolnai betlehemnél már novem-
ber utolsó vasárnapján az adventi időszakra hangolódtak a he-
lyiek. Az installációnál Kiss Máté evangélikus lelkész mondott 
áldást, majd az evangélikus közösség tagjai előadásában csen-
dültek fel egyházi dallamok. Végül az Idősek Klubja nyugdíjasai 
vezényletével jól ismert, kedves karácsonyi énekeket énekeltek 
az ünnepvárók.

Advent első vasárnapján is sokan gyűltek össze városunk bet-
lehemi installációjánál, hogy közösen éljék meg a karácsonyvá-
rás hangulatát. A református egyházközség részéről Sebestyén 
Katalin lelkész mondta el karácsonyváró gondolatait. Az adventi 
éneklés házigazdái ezúttal az óvodapedagógusok voltak, az ő 
vezényletükkel énekelték a jól ismert kedves karácsonyi dalla-
mokat az ünnepvárók. Végül a körforgalomban felfénylett az 
első adventi gyertyát jelképező izzó is.

A 2. adventi vasárnapon Milus Ferenc katolikus plébános osz-
totta meg karácsonyváró gondolatait az egybegyűltekkel, majd 
a Cseperedők néptáncosai vezényletével énekeltek gyermekek 
és felnőttek. A táncosok rövid tánc produkcióval is készültek, 
mely természetesen a karácsonyhoz kapcsolódó előadás volt.

Advent 3. vasárnapján az adventi éneklés házigazdái a Tiamo 
egyesület táncosai voltak, az ő vezényletükkel énekelték a jól is-
mert kedves karácsonyi dallamokat az ünnepvárók. A negyedik 
adventi vasárnap már szentestére esett, ezért a szervezők nem 
hirdettek meg nyilvános, közös alkalmat, ezen az estén ki-ki sze-
rettei körében ünnepelt.

minden naP átéLHettéK a Karácsonyt
Közösségépítő és hosszú téli sétákra invitáló kezdeményezést 

indított útjára az adventi időszakban a Bábolnai Hölgyek Egy-
lete. Az élő adventi kalendárium során 24 család vállalta, hogy 
az adventi időszak napjain szépen kidíszített és kivilágított abla-
kokkal, valamint apró vendégváró finomságokkal várták az arra 
sétálókat. 

A novemberben közzétett felhívásra rengetegen jelentkeztek, 
a meghirdetett számok alig két nap alatt elfogytak – tudtuk meg 
Takács Lilla szervezőtől. A játék izgalmasabbá tétele érdekében 
a hölgyek egy furfangos csavarral is készültek: az egyes napok 
ablakainak helyszínére csak a Hölgyegylet közösségi oldalán 
közzétett mókás fejtörő, versike vagy szórejtvény megfejtése 

után derülhetett fény. A házigazda családok és a látogatók is 
nagyon lelkesen készültek az estékre, amikor pár finom falat és 
melengető ital társaságában közösen minden egyes nap átél-
hették a karácsony csodáját. A kezdeményezés nem csupán a 
város lakosságát hozta közelebb egymáshoz, hanem az egyes 
családokat is, hiszen a gyönyörű díszítések megalkotásából és 
a vendégváró falatok elkészítéséből a család apraja-nagyja is 
kivette a részét. A kezdeményezéshez magánszemélyek mellett 
városunk több intézménye, vállalkozása is csatlakozott: többek 
között a Csónakházban, a Guszti-házban, az iskolában, óvodá-
ban, Alapszolgáltatási Központban, a Tom-Market üzletben és a 
Kereskedőudvarban található szolgáltatóknál is nagy szeretettel 
várták a napok során növekvő számú érdeklődőket.  

Az élő adventi kalendárium hatalmas sikert aratott, a Hölgy-
egylet elérte célját: számos családot, gyermekeket és időseket is 
sikerült megszólítaniuk és a városunkban élők ismét bizonyítot-
ták összetartásukat. 

adventi gyertyagyúJtás az áLtaLános isKoLában
Évekre visszanyúló hagyomány a Bábolnai Általános Iskolá-

ban, hogy az alsó tagozatos diákok az adventi időszakban kará-
csonyra hangolódó programokon vesznek részt. Ezúttal is a két 
negyedik osztály növendékei készültek műsorokkal, melyeket 
minden adventi vasárnapot megelőző péntek reggel adtak elő 
diáktársaiknak. Az intézmény emeleti aulájában a téli táj hangu-
latos szépségéről, az advent történetéről, a Mikulásról, a Luca 
napi népszokásokról és természetesen karácsony ünnepéről 
hangzottak el versek, dalok, rövid idézetek, melyhez a hangsze-
ren tanulók zenei kísérettel is szolgáltak. Minden alkalommal az 
aktuális adventi gyertyát is meggyújtották.

Advent és karácsony Bábolnán 2023
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Advent és karácsony Bábolnán 2023

városi Karácsony LovasisKoLásoKKaL
A Bábolnán évtizedek óta működő Pettkó-Szandtner Tibor 

Lovas Szakképző Iskola és Kollégium újszerű kezdeményezéssel 
állt elő. A várossal, a város intézményeivel közösen karácsonyi 
műsort szerveztek, melyen felléptek a bábolnai óvodások, álta-
lános iskolások, az idősek örömtánccsoportja, és természetesen 
a lovasiskola diákjai. Az esemény óriási érdeklődés mellett zaj-
lott a Ménesbirtok Kamaraszínházában.

A rendezvénnyel az intézmény nem titkolt célja volt többek 
közt a település vérkeringésébe történő szorosabb kapcsolódás 
is. Mielőtt a fellépők színpadra álltak volna, Jónás Melinda igaz-
gató köszöntötte az egybegyűlteket, aki kiemelte, a karácsony 
az az időszak, amikor egymás tisztelete és szeretete még fonto-
sabbá válik. A bábolnai lovasiskola vezetője „A karácsonyi csoda” 
című rövid kis mesét mondta el a közönségnek. A meseszerű 
történet valósághűen fogalmazta meg, hogy a karácsony igazi 
varázsa nem a fényekben, vagy az ajándékokban rejlik, hanem 
a szeretetben és együttlétben, hiszen a legnagyobb ajándék a 
szeretet és az összetartozás érzése.

Az igazgatónő gondolatait követően a város intézményei és 
a lovasiskolás diákok álltak színpadra karácsonyi műsoraikkal. 
Elsőként a Bábolnai Százszorszép Óvoda és Bölcsőde nagycso-
portosai szerepeltek, majd a Bábolnai Szenior Örömtánccsoport 
műsorának tapsolhattak a nézők. Koós Ferencné Ady Endre: 
Karácsony című versével ajándékozta meg a publikumot, rá-
adásként még egy ritkán hallott karácsonyi dalt is előadott. A lo-
vasiskolásokból összeállt kórus következett a színpadon, őket a 
Bábolnai Általános Iskola negyedik osztályosai követték adventi 
műsorukkal, majd Körmendi Luca hegedűjátékának tapsolhat-
tak az egybegyűltek. A folytatásban ismét a lovasiskola diákjai 
léptek színpadra, előadásukban egy megható karácsonyi törté-
netet láthatott a közönség „A boldogság kék madara” címmel. A 
fináléban közösen énekeltek az est szereplői a színpadon.

Karácsonyi KiáLLítás az áLtaLános isKoLában
Művészi igényességgel készített alkotások kiállítására invitál-

ták a Bábolnai Általános Iskolába az érdeklődőket december 
18-ának délutánján. A tárlat két főszervezője, Lányi Szilvia intéz-
ményvezető-helyettes és Ágostonné Dobrosi Ildikó pedagógus 
úgy gondolták, ez alkalommal ne kizárólag általános iskolás 
diákok és tanárok műveit állítsák ki. A karácsonyi tárlaton több 
korosztály, így a bábolnai Idősek Klubja, szülők, nagyszülők és 
diákok kézműves munkáit csodálhatták meg a látogatók. Asztali 

és fali díszek, karácsonyi mécses variációk, horgolt ajándékok, 
papírból készített makettek, kovácsoltvas ajándékok, mézeska-
lács házikók, festmények, rajzok és megannyi, sokféle techniká-
val készített kézműves alkotás adott ötletet a karácsonyi díszíté-
sekhez, vagy akár ajándékozáshoz.

A kiállítás megtekintését követően a klubteremben kézműves 
foglalkozásra vártak kicsiket, nagyokat, időseket, fiatalokat egy-
aránt, ahol szakértő kezek irányítása mellett karácsonyi díszeket, 
apró ajándéktárgyakat készíthettek.

nagycsaLádosoK Karácsonya
A Bábolnán és a Bábolnához tartozó külső településrészek 

nagycsaládosait látta vendégül december 19-én a Szabadidő-
központban a Bábolnai Alapszolgáltatási Központ Családsegítő 
és Gyermekjóléti Szolgálata. A rendezvényt Tóth Farkas Nikolet-
ta, megbízott intézményvezető nyitotta meg, aki köszönetét fe-
jezte ki az adományozóknak, akik a nagycsaládosok és gyerme-

keiknek szánt ajándékokat rendelkezésre bocsátották: Bábolna 
Város Önkormányzatának, dr. Horváth Klára polgármesternek, 
a Vöröskereszt Bábolnai Alapszervezetének, bábolnai önkor-
mányzati képviselőknek, a Bábolna Városi Könyvtárnak, a Hor-
goló klubnak és nem utolsó sorban az adományozó bábolnai la-
kosoknak. Ezt követően Koós Ferencné egy karácsonyi angyalról 
mesélt az egybegyűlteknek. Az ünnepi esemény folytatásában 
a nagycsaládokban élő gyermekek karácsonyi ajándékait adták 
át, végül a vendégek a Jégvarázs című filmet tekinthették meg 
a moziban.
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Karácsonyra HangoLódtaK az időseK KLubJában
Karácsonyra hangolódtak városunk nyugdíjasai az Idősek 

Klubjában december 20-án a délelőtti órákban. Tóth Farkas 
Nikoletta megbízott intézményvezető karácsonyi gondolatai-
val kezdődött az esemény, majd dr. Horváth Klára polgármes-
ter nyújtotta át az önkormányzat karácsonyi ajándékát néhány 
kedves, közvetlen szó és jókívánság kíséretében. Mint mondta, 
a megváltó Jézus születésének, a szeretet és fény, az együttlét 
ünnepén ne feledjük azokat sem, akik már nem lehetnek köz-
tünk, gondoljunk rájuk is. Azt is hangsúlyozta, hogy a karácsony 
nem csupán az ajándékozásról szól, sokkal inkább apró figyel-
mességekről, egymáshoz intézett jó szavakról, jókívánságokról, 

melyek erőt adnak a mindennapokhoz. Az önkormányzat kará-
csonyi ajándékaként egy kézi masszírozó gépet hozott néhány 
finomság kíséretében.

A folytatásban az ünnephez kapcsolódó versek hangzottak el, 
végül közös énekléssel, teázással, beszélgetéssel zárult az ösz-
szejövetel.

zeneisKoLásoK Karácsonyi KoncertJe
A Napsugár Művészeti Iskola bábolnai növendékei adtak kará-

csonyi koncertet december 20-án a közösségi házban. A diákok 
zongora, furulya és klarinét hangszereken mutatták be eddig 
megszerzett tudásukat. A kezdő zenészpalánták még kötelező 
gyakorlataikkal léptek a közönség elé, a haladóktól viszont már 
karácsonyi dallamokat is hallhattak szüleik, hozzátartozóik.

Karácsonyi műsor az áLtaLános isKoLában
A Bábolnai Általános Iskolában az év utolsó tanítási napján 

diákok és tanárok készültek karácsonyi műsorral. A sportcsar-
nokban megrendezett ünnepi eseményen elsőként egy verses, 
zenés karácsonyi műsort adtak elő az iskola ötödikesei. A for-
mabontó módon, kitűnően összeállított produkció nagy sikert 
aratott mind a diákság, mind pedig a felnőtt közönség körében. 
Ezután a bábolnai nyugdíjasok örömtánccsoportja színesítette 

a programot, végül a pedagógus énekkar nagysikerű előadása 
hangzott el. Zárásként a sulisok kitörő örömmel fogadták a Bá-
bolnai Általános Iskola karácsonyi tortáját.

óvodai Karácsony

Advent és karácsony Bábolnán 2023
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Advent és karácsony Bábolnán 2023
Településünk óvodájában gyermekek és óvónők készültek 

karácsonyi műsorral. Elsőként az óvodapedagógusok jószívű 
hóemberről szóló előadásának tapsolhattak az apróságok, az-
tán négy Sárga csoportos hölgy hópehelytáncot adott elő, a 
Kék csoport növendékei pedig Jézus születését idézték fel rö-
vid színdarabjukkal. Ezután ismét táncprodukció következett, 
a Katicás csoport moderntáncának tapsolhattak a nézők, végül 
karácsonyi dallamok csendültek fel az óvónők énekkara előadá-
sában.

egy táL éteL Karácsony eLőtt
A Bábolnai Öregfiúk Labdarúgócsapatának tagjai hagyomá-

nyosan december 22-én a városközpontban található kávézó 
mellett állították fel üstjüket, melyből több, mint száz adag la-
pockából készült, bőrös csülökkel megspékelt sertéspörköltet 
kínáltak az arra járóknak. Már több éve invitálják a város lakossá-
gát így karácsony előtt egy tál meleg ételre, melyhez forraltbor, 
vagy meleg tea is járt.

Tornyos Ferenc, az Öregfiú Labdarúgócsapat szóvivője lapunk-
nak elmondta, egy évtizedek óta együtt focizó baráti társaságról 
van szó, akik egykoron elsősorban Bábolnán, vagy a környező 
településeken rúgták a bőrt. Heti két alkalommal sportolnak 
együtt, de ezen kívül is sokan összejárnak közülük. A karácsony 
előtti ételosztás kezdetben egyfajta jótékonysági céllal indult. 
Már évek óta nem az az elsőrendű cél, hogy a rászorulók kapja-
nak egy tál meleg ételt, sokkal inkább közösség összetartó erőt 
képvisel a rendezvény.

Hagyományos szentesti mise Karácsonyi KoncertteL

A katolikus egyház hagyományos szentesti miséjét Milus Fe-
renc plébános celebrálta Bábolnán. Előtte azonban hittanos 
gyermekek idézték fel Jézus születését, majd Bognár Lilla és 
Bognár Péter mintegy negyedórás karácsonyi koncertjét hall-
gathatták a katolikus hívők.

reFormátus istentiszteLet Karácsony szentestéJén

A református hívők december 24-én délután négy órakor ve-
hettek részt szentesti istentiszteleten, ezúttal a banai reformá-
tus templomban. A gyülekezet banai és bábolnai tagjai együtt 
ünnepelték Jézus születését. Sebestyén Katalin lelkipásztor ige-
hirdetése közben a két település gyermekei adtak elő pásztor-
játékot, illetve Knoll Paulina, Horváth Miklós és Körmendi Luca 
zenés műsorai tették ünnepélyessé az egyházi alkalmat.

evangéLiKus istentiszteLet Karácsony eLső naPJán
Az evangélikus egyház bábolnai ünnepi istentiszteletére kará-

csony első napján került sor a bábolnai protestáns templomban. 
Kiss Máté evangélikus lelkész hirdette az igét, karácsonyhoz hí-
ven természetesen Jézus születése adta az igehirdetés fő fona-
lát.
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Érdekes és tanulságos délelőttök  
az Idősek Klubjában
Izgalmas ismeretterjesztő programsorozatra invitálták városunk nyugdíja-
sait a Bábolnai Alapszolgáltatási Központ munkatársai. Szeptember 29-én, 
a kávé világnapján Lengyel Csenge, az intézmény munkatársa a kávé vi-
lághódító útjáról tartott érdekfeszítő előadást az Idősek Klubjában, majd a 
finom ital több fajtáját is kipróbálhatták a klubtagok. Az idősek hallhattak 
a kávé felfedezéséről és arról, hogy az élénkítő nedű hogyan vált a víz után 
a második leggyakrabban fogyasztott, népszerű itallá. Az aromás eszpresz-

szók és habos kapucsínók elfogyasztása közben ki-ki elmesélhette saját élményeit, kávézási szokásait. Lelkesen idézték fel a régi időket, 
a nosztalgiázásban pedig az összegyűjtött és kiállított kotyogós kávéfőzők és egyéb, a kávézási rituáléhoz használt eszközök is segítették 
őket. 
 Október végén denevérek, szellemek és tökből készült dekorációk lepték el a klubszobát. Az idősek számára ugyan nem volt ismeretlen 
a ma már Magyarországon is egyre jobban terjedő, ugyanakkor ellentmondásos megítélésű halloween, de sok tapasztalattal nem ren-
delkeztek az angolszász országok népszerű tradíciójáról. Lengyel Csenge számos tudnivalót és érdekességet gyűjtött össze az ősi kelta 
ünnepről és az ahhoz kapcsolódó szokásokról. Az idősek nyitottan és lelkesen fogadták a színes összeállítást, melyből többet megtudhat-
tak például a halloween jelképeiről és a különféle országokban zajló ünneplésről. Az előadást követően különleges, sütőtökből készült 
finomságok társaságában beszélhették meg saját véleményüket, élményeiket. 
A hideg idő beköszöntével ismét egy népszerű, melengető ital került terítékre. December 15-én, a tea világnapján a tea elterjedéséről, 
fogyasztási szokásairól és hatásairól tudhattak meg többet az Idősek Klubjában. Az előző alkalmakhoz hasonlóan Lengyel Csenge érdekes 
előadása után kóstolóval is kedveskedtek az időseknek, akik a hagyományos fekete, zöld és gyógynövényes teák mellett különleges, mar-
cipán, karamell vagy éppen forralt bor ízű italokat is megízlelhettek. Az ismeretterjesztő délelőtt ezúttal is elérte célját, a közös kóstolás és 
beszélgetés remek szabadidős programot biztosított városunk nyugdíjasainak.

TAVALY TÖRTÉNT

Aki a könyveket szereti, rossz ember nem lehet!

Új kezdeményezés a könyvtárban
Városunkban számos klubfoglalkozás ad lehetőséget a különféle hobbikat 
űző lakosok találkozására, beszélgetésére. Ilyen a művelődési intézmény 
által nemrégiben útjára indított könyvklub is, mely az olvasást szeretőknek 
nyújt lehetőséget az eszmecserére. 
A könyvklub novemberben tartotta első foglalkozását, mely során egy te-
ázós, kötetlenül beszélgetős délután keretében ismerkedhettek egymással 
a tagok. A találkozásra ki-ki vitte magával az éppen aktuálisan olvasott kö-
teteket, amik máris remek beszélgető témát jelentettek. Terveik szerint a 
következő találkozásra konkrét könyvek helyett inkább témákat tűznek ki. 
Ily módon mindenki lehetőséget kap arra, hogy a saját ízlésének megfelelő művet választhasson egy adott témában, és élményeit, tapasz-
talatait a többiekkel is megossza.
A foglalkozáson egyelőre főként az érettebb korosztály képviseltette magát, azonban a szervezők igyekeznek a fiatalabbakat is megszó-
lítani. Katona Anita, a Bábolna Városi Könyvtár, Művelődési- és Sportközpont megbízott intézményvezetője elárulta, hogy a könyvklub 
megálmodásakor a generációk összehozása is céljukként szerepelt. „Így tanulhatunk egymástól, így adhatjuk át egymásnak a jó, illetve 
rossz tapasztalatokat egy-egy könyvvel kapcsolatban” – vallja. Mint mondta, a fiatalok és az idősebbek ízlése gyakran nem fedi egymást, de 
saját tapasztalata szerint mindenkinek érdemes meghallgatni az eltérő korosztályok ajánlását, a nyitottság eredményeként pedig valódi 
kincsekre lelhetnek. 
 A könyvklub januárban folytatódik, az intézmény közösségi platformjain meghirdetett időpontban szeretettel várnak mindenkit, aki sze-
retne csatlakozni, tapasztalatokat cserélni és jó könyvajánlásokat gyűjteni. 

Virágoskert a vasfüggöny mögött – Tóth Zoltán 7. könyvének bemutatója
Rendszeresen találkozhatnak a Bábolnai Televízió nézői Tóth Zoltánnal, aki a szuperligás tekecsapat kapitányaként szokott nyilatkozni az 
együttes aktuális mérkőzéseiről. Bemutattuk már, mint regényírót is, regénysorozata „Virágoskert a vasfüggöny mögött” címmel az 1980-as 
évek magyarországi titkosszolgálati és kémtevékenységeit tárja az olvasók elé rendkívül izgalmas, lebilincselő formában. A 7. kötet megje-
lenése kapcsán rendeztek könyvbemutatót december 1-jén a bábolnai könyvtárban.
A Virágoskert … sorozat igazán nagy népszerűségnek örvend, szinte minden felnőtt korosztály olvassa. A fiatalok, akik csak a történelem-
könyvekből ismerik a korszakot, egy közvetlenebb, mélyebb, ugyanakkor szórakoztató, kordokumentummal találkozhatnak, akik abban 
a korban éltek, olyan titokzatos világba csöppennek, amelyről csupán felszínes fogalmaik voltak, vagy még az sem. Akik viszont az akkori 
alvilág, titkosszolgálatok és kémelhárítás körein belül tevékenykedtek, megtalálhatják saját, vagy „kollégáik” szerepét a könyvsorozatban 
úgy, hogy a laikus olvasó nem ismer rá a konkrét személyre. A fordulatokban és titkok feltárásában bővelkedő, több szálon futó történetek 
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emberi sorsok ábrázolásán keresztül az 1980-as évek társadalmi viszonyai-
ba is beavatja az olvasót. Viszont a 7. kötetet csak úgy érdemes kézbe venni, 
ha már elolvastuk az első hatot. A valósághű tartalom hitelességét az író fo-
lyamatos kutatómunkával érte el, rendszeres beszélgetéseket folytatott sok 
olyan ügynökkel, titkosszolgálatoknál dolgozó emberrel, alvilági figurával, 
akik nevük titokban tartása mellett szívesen meséltek tevékenységükről.
A hetedik kötet után hamarosan megjelenik a nyolcadik is, Tóth Zoltán a 
kilencedik végét írja, a folytatásban pedig lesz még két könyv, melynek 
megírását tavaszra tervezi a szerző. A történetsorozat egyszer csak véget ér, 
ennek történelmi időpontja 1990., a rendszerváltás. Tóth Zoltán lapunknak 
elárulta, a Virágoskert … sorozat befejeztével írói munkássága nem ér vé-
get. Egy életrajzi regény megírására kapott felkérést, majd egy mesekönyv 
írásába kezd „Kócos mesék” címmel.

TAVALY TÖRTÉNT

Ismét felnőtt egy lovas nemzedék
Városunk lovasiskolájában ismét elérkezett az év talán legjobban 
várt eseménye, a szalagavató. A tradicionális, selmecbányai mintára 
felépített rendezvényt december 8-án a Sportcsarnokban tartották. 
Az intézményben tanuló diákok életének főszereplői a lovak és a hoz-
zájuk kötődő munka, azonban ezúttal a lovaglócsizmát letéve, csinos 
ruhákban, a felnőttkor küszöbén álló férfiként és nőként tündököl-
hettek. A meghatottság azonban mindenki arcán tükröződött: tud-
ták, hogy az immáron három éve együtt eltöltött mindennapoknak, 
az osztályok szoros egységének a tanév lezárultával vége szakad. 
A szalagavató ünnepség Jónás Melinda, a Kisalföldi ASzC Pett-
kó-Szandtner Tibor Lovas Szakképző Iskola és Kollégium igazga-
tójának szívhez szóló beszédével vette kezdetét, majd sor került az 
iskolához való tartozást szimbolizáló, és a gyermekkor végét jelző 
szalag feltűzésére is. Ezután az osztályok által készített videóössze-
állításokban újra átélhették az iskolában eltöltött időszakot, a mókás 

hétköznapi pillanatok mellett pedig természetesen a paripák is felbukkantak. Végül, a szívet melengető momentumok után következett 
az est leglátványosabb eleme, a báli ruhás bécsi keringő, melyre a tanulók már szeptember óta lelkesen készültek. Az ünnepséget végül a 
hagyományos szülőtánccal, majd a tantestülettel történő közös koccintással zárták.  
Az iskola az idei évben is nagyszámú végzős diákkal zárhatja a tanévet: a gazda-lovász alapképzés keretében 31 tanuló, míg a belovagló to-
vábbképzés keretében 13 fő készül a végzettség megszerzéséhez szükséges szakmai vizsgákra. Addig azonban még több fontos esemény 
is előttük áll, hiszen ismét beneveztek az országos szakmai tanulmányi versenyre, melyre a legügyesebb tanulókat a december elején 
megtartott elővizsgák keretében választották ki.

Hivatalosan is magyar állampolgár lett
Mintegy 22 éve tanulni érkezett Magyarországra az iráni származású Hos-
seinizadeh Seyed Mohammad. Itt ismerkedett meg a bábolnai Ildikóval, 
akivel Bábolnán telepedtek le, és boldog családként élnek azóta is. Végül 
idén elérkezettnek látta az időt arra, hogy az állampolgársági esküt letéve 
immáron magyar állampolgárként szolgálja új hazáját. Az ünnepélyes es-
kütételre a Bábolnai Közös Önkormányzati Hivatalban került sor családja 
jelenlétében. 
 A megható ceremóniát dr. Horváth Klára polgármester szavai nyitották 
meg, majd a fogadalom is elhangzott. „Már régóta magyar vagyok. Belül 
már régóta az vagyok. Amikor olyan emberekhez kerültem, akik most a 
legfontosabbak, és úgy éreztem, hogy mellettük szeretnék megöregedni, 
akkor úgy döntöttem, hogy szeretnék magyar lenni. Most is nagyon büszke 
vagyok, hogy mint egy magyar állampolgár tudok a családom mellett ma-
radni. Ez egy megtiszteltetés” – árulta el Mohammad. 
 A ceremóniát sok nehézség előzte meg, mivel a magyar állampolgárság megszerzése nagyon hosszadalmas és bonyolult folyamat. Őt 
azonban nem tántorították el a nehézségek, a családja és Magyarország iránt érzett szeretete mindennél erősebbnek bizonyult. A buda-
pesti évek után végül hétéves kislányukkal városunkban találták meg a nyugalmat és azt a helyet, ahol élni szeretnének. „Bábolna nagyon 
jó döntés volt. Olyan nekem, mint egy nagy család. Mindenki ismer mindenkit. Itt a nyugalom, az nagyon-nagyon jó. Mindenki nagyon 
barátságos, és mindenki megismer engem” – méltatta városunkat Mohammed, avagy – ahogyan legtöbben ismerik – Mohi.
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boszorKányoK márPedig LétezneK! - misztiKus eLőadás a Könyvtárban. Ismét 
egy tehetséges művész látogatta meg Bábolna Városi Könyvtár olvasó-
közönségét.  John Cure - született Győrffy-Kiss József - október 13-án 
érdekes és titokzatos, múltbéli időutazásra invitálta a részvevőket.
Városunkban is nagy sikert aratott az előadása, mely szintén egy érde-
kes és izgalmas kutatómunka gyümölcse: a „Boszorkányok hagyatéka” 
című kötet. A lebilincselő, képekkel illusztrált előadás mellett lehetőség 
nyílt beszélgetésre is. John Cure regényíró könyvei természetesen a Bá-
bolna Városi Könyvtár repertoárjában is szerepelnek, kölcsönözhetőek. 
városi megemLéKezés az ’56-os ForradaLom 67. évForduLóJán. Az 1956-os 
forradalomra emlékeztek az egybegyűltek október 20-án az önkor-
mányzat által szervezett ünnepségen Bábolna ’56-os emlékművénél. 
Veresné Szkocsek Mária önkormányzati képviselő köszöntötte az egy-
begyűlteket, a Himnusz hangjait követően dr. Horváth Klára polgár-
mester idézte fel pillanatképekben a XX. századi magyar szabadság 
születésének jellegzetes eseményeit, a tizenhárom nap krónikáját. Az 
ünnepi esemény folytatásában a Bábolnai Általános Iskola hatodik 
évfolyamos diákjai „A szél visz magával, van igaz út” című műsorukkal 
elevenítették fel a 67 évvel ezelőtti véres eseményeket. Ezt követően 
helyi cégek, pártok, szervezetek helyezték el az emlékezés koszorúit. Az 
ünnepi alkalom résztvevői végül a régi temetőben felállított kopjafánál 
is lerótták tiszteletüket.
„rémesen” JótéKonyKodtaK. Különleges eseményre invitálta az érdeklődő-
ket a Bábolnai Hölgyek Egylete október 28-án a Szabadidőközpontba. 
A stílusosan „Rémesen jó buli” elnevezésű rendezvényen a szórakozás 
mellett a jótékonykodás is szerepet kapott: a bevételt a Tiamo Moder-
ntánc Egyesület javára ajánlották fel.  A Tiamo táncosai már számos 
rendezvényüket színesítették fantasztikus műsoraikkal, ezért a belépő-
jegyekből befolyt összeggel szerették volna meghálálni a közreműkö-
désüket. A bál elképesztő sikerre tett szert, aki pedig a látottak alapján 
kedvet kapott a tánchoz, azt szeretettel várják a Tiamo nemrégiben in-
dított felnőtt csoportjában.
töKFaragó- és süteménysütő verseny HaLLoween aLKaLmábóL. Halloweenre 
készülődve tökfaragó és süteménysütő versenyt hirdettek a Bábolnai 
Általános Iskolában. A kiírás értelmében bármelyik tanuló, ismerőse, 
vagy családtagja részt vehetett a versenyben faragott, díszes, szellemes 
tökkel, vagy hasonlóan ötletes, a megszokottól eltérő módon készített, 
a halloween szellemiségéhez hű süteményekkel, vagy parti-falatkákkal. 
Minden alkotót jutalmaztak, az első három helyezett különdíjban ré-
szesült. Az alsósok testnevelés óráikon "rémséges akadálypályát" tel-
jesítettek, a pedagógusok egy része pedig ijesztő jelmezekben jelent 
meg.
HaLottainKra emLéKeztünK. November 2-án, halottak napján Milus Ferenc 
katolikus plébános mondott imát a temetőkben az elhunytak lelki üd-

RÖVIDEN...
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véért. E napon gyertyákat, mécseseket gyújtanak az elhunyt szerettek 
emlékére, melynek az a célja, hogy a "véletlenül kiszabadult lelkek" 
visszataláljanak sírjukba, ne kísértsenek, ne nyugtalanítsák az élőket. 
A sírokat is azért kell megszépíteni ilyenkor, hogy a halottak szívesen 
maradjanak lakhelyükben.
baKancsLista – a turay ida színHáz eLőadása báboLnán. Színházi előadásra 
invitálta Bábolna Város Önkormányzata a műfaj kedvelőit november 
8-án a Szabadidőközpontba. A Turay Ida Színház Bakancslista című 
darabja Hűvösvölgyi Ildikó és Bencze Ilona közreműködésével került a 
bábolnai közönség elé. Önfeledt nevetést és torokszorító pillanatokat 
élhetett át a bábolnai közönség két remek színésznő előadásában.
márton-naPJán ovisoKKaL. Több népi hagyományt ápol és több jeles 
napot is megünnepel a bábolnai Százszorszép Óvoda és Bölcsőde. Az 
egyik ilyen a Márton nap, amikor lámpás felvonulást rendeznek a sza-
badidőparkba. Idén az esős időjárás keresztülhúzta a szabadtéri prog-
ram lehetőségét, az ovisok épületen belül ünnepeltek. Az óvoda szülői 
szervezete ötletéből fakadóan a szülők által készített kézműves termé-
kekből, aprósüteményekből, kisebb ajándékokból jótékonysági vásárt 
is rendeztek az intézmény földszinti aulájában, melynek bevételét ter-
mészetesen az óvodának ajánlották fel. Az Idősek Klubjában is készül-
tek a Márton napi felvonulásra.  A szorgos munkával készült világítóesz-
közök az esős időjárás miatt nem kerültek bevetésre, de bizonyára egy 
év múlva betölthetik hangulatkeltő szerepüket.
Jó HanguLatban váLogatHattaK a HöLgyegyLet ruHabörzéJén.  A jótékonysági 
bál után november 12-én ismét egy nagy sikerű rendezvényt bonyo-
lított le a Szabadidőközpontban a Bábolnai Hölgyek Egylete. Ezúttal 
a kisgyermekes édesanyákat szólították meg, akik egy jó hangulatú 
ruhabörze keretében tehettek túl a már nem használt, de jó állapotú 
ruhákon, valamint újabb darabokkal bővíthették saját és gyermekeik 
ruhatárát. Aki most nem tudott részt venni, az se búsuljon, a szervezők 
már lelkesen készülnek a következő ruhabörzére, melyet várhatóan ta-
vasszal fognak megrendezni.
JubiLeum a derű Házában. Az intézmény 17 éves évfordulóját ünnepelte 
november 16-án a Derű Háza Idősek Otthona. E jeles alkalomra lakóik-
kal együtt gyűltek össze az otthon egykori és jelenlegi dolgozói. 
A rendezvényt Réger Anita intézményvezető nyitotta meg, aki beszé-
dében az idősotthon aktív, mozgalmas programjait emelte ki, melyek 
akár ünnepi alkalmak, akár hétköznapi foglalkozások, mind olyan pil-
lanatokat tartogattak, melyekre szívesen emlékeznek. Mint mondta, az 
idősek otthona különleges hely. Az itt élő emberek számára valóban az 
otthon, sokszor a végső menedék, ahol életük utolsó szakaszát töltik. 
De ez nem jelenti és nem jelentheti azt, hogy ez egy szomorú hely kell, 
hogy legyen. Úgy fogalmazott, egy nagy családként működik az intéz-
mény, ahol dolgozók és lakók együtt készülnek az ünnepekre, együtt 
örülnek a jó dolgoknak, együtt bosszankodnak, ha valami nem a terve-
ik szerint halad, együtt aggódnak, ha valaki beteg és együtt sírnak, ha 
búcsúzni kell egy lakótól. A rendezvényen köszöntőt mondott dr. Hor-
váth Klára, az intézmény fenntartója is, ő a kezdetektől idézte fel a fej-
lődés legfontosabb fázisait, a 20 fős indulástól a mai több, mint 80 fős 
bentlakói létszámig. A számok tükrében kifejtette, az intézmény fennál-
lása óta több, mint ötszáz lakó élt az idősotthon két épületében, akiket 
a másfél évtized alatt 112 dolgozó szolgált ki. Külön köszönetét fejezte 
ki a jelenlegi és egykori dolgozóknak áldozatos és embert próbáló te-
vékenységükért, a jelenlévőknek személyesen nyújtott át ajándékot. A 
jubileumot születésnapi tortával is megünnepelték, a gyertyák elfújá-
sára az otthon legidősebb lakóját, a 101 éves Bernáth Istvánnét kérték 
meg, aki első fújásra teljesítette a feladatot. A szervezők születésnapi 
műsorról is gondoskodtak, az idősek otthona közönsége előtt fellép-
tek a tárkányi Dancing Queens táncosai, végül a Keréktelekiről érkezett 
Pótkerék együttes fokozta az ünnepi hangulatot.

TAVALY TÖRTÉNT
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Te is sokat tehetsz! Környezetvédelemről az általános iskolában
 A természetvédelem már hosszú idő óta nagy szerepet játszik az úgynevezett ökoiskolaként működő Bábolnai Általános 
Iskola életében. A Magyar Természetvédők Szövetségének megkeresése nyomán októberben a „Zöldítő program” kere-
tein belül érdekes és tanulságos előadást hallhattak a tanulók arról, hogy a saját eszközeikkel mit tehetnek környezetük 
védelmének érdekében.
Az előadás során az úgynevezett makrokörnyezet került elő-

térbe, ahol a gyermekek az otthoni kert és élővilág megisme-
résével és az ott elvégzett tevékenységekkel maguk is aktív ré-
szesei lehetnek a természet megóvásának. „Ez az a lépték, ahol 

az ember közvetlenül is tud tenni. Vannak olyan lehetőségek, 
ahol a saját kis családunkban, életünkben apró változtatásokat 
tudunk létrehozni és ezzel nagyon sok mindent el tudunk érni.” 
- véli Kapitányné Sándor Szilvia programvezető. Az előadás so-
rán szó esett a méhekről, beporzókról, valamint a kertekben élő 
madarakról, a róluk való gondoskodásról is. 

 A szakember szerint a gyermekek minden esetben nyitottan 
és kíváncsian viszonyulnak az iskolában is rendszeresen terí-
tékre kerülő témához, azonban a gyakorlati elemek megélése, 
végrehajtása sokszor idő hiányában elmarad. Ezt megelőzve az 
érdekfeszítő előadás után a diákokkal közösen többféle, a bekö-
vetkező tél folyamán is pompázó gyógy- és fűszernövényekkel 
„zöldítették” az intézmény kertjét. Emellett a hideg időre készül-
vén a szövetségtől kapott madárodúk, méh-és rovarhotelek, 
valamint denevérodú kihelyezésével támogatták az élővilágot. 
Természetesen a gyermekekre is gondoltak, számukra ribizli-, 
egres-, málna- és szederbokrokkal bővül az iskolakertben ter-
melt finomságok sora.

A jövőjükről döntenek Az általános iskola mindenben támogatja 
a pályaválasztás előtt álló fiatalokat

 Az év vége a nyolcadikos diákok számára nem csupán a 
téli szünet örömét rejti, hanem egy fontos döntés megho-
zatalát is: közeledik a pályaválasztás időpontja. Városunk 
általános iskolája az eddigi évekhez hasonlóan idén is 
igyekezett mindent megtenni annak érdekében, hogy a 
pályaválasztás előtt álló diákokat segítse a számukra leg-
megfelelőbb iskola és hivatás megtalálásában. 
Az intézmény nagy hangsúlyt fektet arra, hogy a gyermekek 

már általános iskolai tanulmányaik kezdetétől megismerhessék 
a különféle mesterségeket. A központi rendezvények, mint pél-
dául a megyei pályaválasztási kiállítás mellett a gyermekeknek 
minden évben pályaorientációs nap keretében van lehetőségük 
arra, hogy kóstolót kapjanak az egyes szakmákban tevékenyke-
dők mindennapjaiból. Pedagógusaik az idei tanévben is széles 
programkínálattal készültek, hogy mindenki megtalálhassa a 
szívéhez legközelebb álló foglalkozást: bepillanthattak többek 
között az állatgondozók, állatorvosok, közgazdászok, fodrászok, 
virágkötők, tűzoltók és rendőrök munkájába is. Régi hagyo-
mány, hogy a városunkban működő nagy cégeket és kisebb vál-
lalkozásokat is meglátogatják, maradandó élményeket okozva 
ezzel az apróságoknak. 

Aki a végzős év kezdetén még mindig tanácstalannak érezte 
magát, annak a környékbeli középiskolák részvételével megtar-
tott sulibörze nyújtott segítséget, hogy számára szimpatikus 
helyen folytathassa tanulmányait. A börzén a bábolnai diákok 
körében népszerűnek számító iskolák képviseltették magukat. 
Ágostonné Dobrosi Ildikó pályaválasztási felelőstől megtudtuk, 
hogy ezen rendezvényen kívül is jó kapcsolatot ápolnak a kö-
zépfokú oktatási intézményekkel, többen közülük a tanév során 
rendkívüli tanórák keretében is bemutatkoztak. 

A diákok mellett a szülők segítésére is nagy figyelmet fordí-
tanak: a pályaválasztási szülői értekezlet során minden fontos 
információt ismertettek a továbbtanulással kapcsolatos jelent-
kezéssel, a felvételi eljárással és határidőkkel kapcsolatban. 
Emellett igyekeznek felhívni a szülők és a gyermekek figyelmét 
a nyílt napokra, melyek során személyesen is megtekinthetik az 
egyes intézményeket. 

A jelentkezési lapok leadásáig már csak egy fontos momen-
tum, a központi írásbeli felvételi  megírása van hátra. Termé-
szetesen a diákokat az erre való felkészülésben sem hagyják 
magukra: a pedagógusok matematikából, valamint magyar 
nyelvtan és irodalomból előkészítő órák segítségével támogat-
ják a nebulókat, hogy mindenki a választott középiskolájában 
folytathassa tanulmányait.
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Az egészséges életmód menő! 
November ismét az egészségről szólt az általános iskolában

Novemberben az előző évekhez hasonlóan ismét az egészség játszotta a főszerepet városunk általános iskolájában. Az 
alsó tagozaton majdnem egy egész hetet szenteltek a fontos témának, a felső tagozaton pedig izgalmas előadások és 
feladványok segítségével tudhattak meg többet az egészséges életmódról. 

 Szilágyiné Kollár Eszter és Patakiné Rezsek Gabriella pedagó-
gusok minden nap érdekes programokkal készült az alsósoknak. 
Hétfőn az energiát adó életelixír, a méz került a középpontba: 
Babarczi Norbert méhész segítségével a gyermekek megismer-
kedhettek a mézkészítés folyamatával, majd a mindig nagy si-
kert arató kóstolás után egy totó keretében tesztelhették az 
aznap megtanultakat. Kedden a reggeli zenés tornát követően 
mindenki összeállíthatta saját, egészséges finomságokkal teli 
bevásárlólistáját. Másnap Zsömbölygei Erzsébet védőnő inter-
aktív előadásával hangsúlyozta a gyermekeknek a megfelelő 
tisztálkodás és táplálkozás fontosságát, végül az utolsó napon 
a helyes fogápolás jelentőségéről is hallhattak. A gyermekek 
nagyon élvezték a programsorozatot, melyre egy tisztasági ver-
sennyel már az egészséghetet megelőző időszakban is készül-
hettek. A hét lezárultával sem ért véget az odafigyelés: pedagó-
gusaik a „Kulacsra fel!” elnevezésű kezdeményezés elindításával 

az egészséghez elengedhetetlen, megfelelő mennyiségű folya-
dékfogyasztást szorgalmazzák. 

 A felsősök egészségnapján a sportos életmódot és az egész-
séges táplálkozást helyezték előtérbe. Rózsahegyi Franciska die-
tetikus a megfelelő étkezés mellett egy manapság már az iskolás 
korosztályban is sokakat érintő probléma, az energiaital fogyasz-
tás veszélyeiről tájékoztatta a tanulókat. A tanulságos előadá-
son alternatív, egészséges italokról is hallhattak, így a jövőben 
mindenki az ízlésének megfelelő, egészségkárosító hatásokkal 
nem rendelkező szomjoltókkal biztosíthatja a folyadékpótlást. 
Ezt követően egy izgalmas sorverseny keretében mérették meg 
magukat a diákok, majd minden osztály elkészítette az egyedi, 
egészséges életmódot reklámozó molinóját. 

 November vége is tartogatott meglepetéseket a gyermekek 
számára, az Európai Hulladékcsökkentési Hét kezdeményezés-
hez csatlakozva az úgynevezett okoscsomagolásokkal ismer-
kedhettek meg, hiszen az egészséghez a környezetünk tisztasá-
ga is nélkülözhetetlen.

Rohan a suli Futóverseny általános iskolásoknak
Gyermekzsivajtól volt hangos a szabadidőpark október 20-án délelőtt, amikor a Bábolnai Általános Iskola diákjai a „Ro-
han a suli” program keretében mérték össze futógyorsaságukat. Alsó- és felsőtagozatosok egyaránt versengtek, a díja-
kat évfolyamonként ítélték oda a leggyorsabbaknak.
Az intézmény 150 éves fennállásának évfordulóján indították 

útjára a programot, és már harmadik alkalommal mozgatták 
meg ilyen módon a diákságot. A háziverseny a pedagógusok – 
elsősorban a testnevelők – számára is egy jó alkalom arra, hogy 
évfolyamonként felfedezhessék a legtehetségesebb futókat, a 
legjobb mozgással rendelkező tanulókat – árulta el lapunknak 
Csongrádi Péter intézményvezető-helyettes. Mint mondta, a 
futás a legegyszerűbb mozgásforma, amely a gyermekek álló-
képességéről is tájékoztat, mindemellett hasznos és egészséges 
időtöltés, és a diákok is szívesen vesznek részt benne. Minden-
képpen egy olyan üzenetet is tartalmaz a program, ami a ritkáb-
ban, vagy egyáltalán nem sportoló gyermekeket is testedzésre 
sarkallja, felfedezhetik benne a mozgás örömét.
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Gokart  Varga Ákos a világ legjobbjai közt is bizonyított
Cseh, szlovák és osztrák pályákon gokartozott Varga Ákos, Bábolna versenyzője az Easykart Morva Kupa futamain, me-
lyek a nemzetközi szint mellett a kategória magyar bajnoki futamai is voltak. Ákos a bajnokságot összetettben és hazai 
szinten is a dobogó második fokán zárta, így a tavalyihoz hasonlóan Olaszországban ismét összemérhette tudását a világ 
legjobbjaival.

A Bábolnától mintegy 850 kilométerre fekvő észak-olaszorszá-
gi település, Franciacorta adott otthont október 20. és 22. között 
a világ legjobb fiatal Easykartosai randevújának. Az edzőköröket 
remekül teljesítette Ákos, folyamatosan az első öt között autó-
zott. Az időmérőn kategóriájának 40 fős mezőnyében a 21. he-
lyet szerezte meg, és a szombati első versenyen innen rajtolva 
egészen a nyolcadikig verekedte fel magát, a második futam-
ban pedig tizennegyedikként ért célba. Még néhány futam, a 
bonyolult szabályrendszer és több versenyző büntetése aztán 
úgy hozta, hogy a „B” döntőben versenyezhetett gokartosunk. 
Ákos már a második kanyart követően átvette a vezetést, mikor 
utolérte őt az ukrán bajnok, aki tavaly az első háromban benne 
volt. A 14 körös versenyben végig látványos, izgalmas csatát vív-
tak egymással, végül az utolsó kör döntött, melynek végén Ákos 

elsőként száguldott át a célvonalon. Ezzel kivívta a jogot az „A” 
döntőben való szerepléshez, ott a 34. helyről rajtolt, legvégül a 
34. helyre rangsorolták.

Legnagyobb meglepetésükre a „B” döntőnek is volt díjátadó-
ja, melyben felállhatott a dobogó legfelső fokára, ahol magas-
ra emelhette a világkupa elsőségért járó serleget, és a magyar 
Himnusz is neki szólt.

Ezt követően megkereste Varga Ákost és édesapját a Magyar 
Nemzeti Automobil Szövetség, hogy Kecskeméten november 
első hétvégéjén vegyenek részt a 2024. évi magyar gokart baj-
nokságot bemutató versenyen. Tizenhárom versenyző indult 
el az összevont Easy 100 és 125-ös kategóriában – a 100-as 16 
lóerős, a 125-ös 25 lóerős  motorral szerelt, minden más azonos. 
Ákos a kisebb kategória versenyzője. Ennek ellenére Ákos min-
den körülmények között első volt, az esős és száraz edzéseken, 
valamint versenyeken is.

A jövő évi tervekről még egyeztetnek a csapattal, de már a 
125-ös kategóriában szeretnének indulni. Ákos tehetsége és 
maximális hozzáállása adott, fizikálisan és mentálisan is profesz-
szionális alkat, mindeközben jó tanulmányi eredményekkel is 
büszkélkedhet az általános iskola nyolcadik osztályában. Amint 
azt lapunknak elárulta, középiskolát is úgy választ, hogy az vala-
milyen műszaki jellegű képzést adjon. Ákos és édesapja nagyon 
szépen köszönik a  támogatásokat, és ezzel együtt a lehetősé-
get, hogy ezeket a hatalmas dolgokat véghez vihették. Továbbra 
is szükségük van támogatásokra, Ákos eredményeivel talán sike-
rül újabb támogatókat találni.

Teke 
A szuperligát tanulni kell

A szuperligás bábolnai tekecsapat a bajnokság 6. fordulójában a Kaposvár 
gárdáját fogadta október 14-én. A vendégek nemrég már a nemzetközi po-
rondon is sikerrel mutatkoztak be, hamarosan a bajnokok ligája mezőnyé-
ben fognak szerepelni, nem utolsó sorban pedig a hazai bajnokság egyik 
esélyesei is. Tekéseink remekül vették fel a versenyt ellenfelükkel, de van 
még mit tanulni. Bábolna SE – Kaposvári TK 1:7, ifi 0:4.

Az ötödik helyezett Szentgotthárd otthonában mérkőzött tekecsapatunk 
a hazai vereséget követően. Tóth Zoltán edző, csapatkapitány a találkozóra 
egy új edzésprogrammal készítette fel legényeinket, ami mind mentálisan, 
mind pedig fizikálisan keményen próbára tette a társaságot. A szakember 
elvárásai túlzottnak bizonyultak, mint mondta, nem ilyen rövid idő alatt, és 
nem versenykörülmények között kellett volna merőben új dologgal leter-
helni a fiúkat. A Rába partiak ellen Szász Lászlóval ketten ugyan 600 fa feletti 
eredményt értek el, két játékos azonban mélyen alul teljesített, a hazaiak 
viszont „hozták a kötelezőt”. Szentgotthárdi VSE – Bábolna SE 6:2, ifi 4:0.

Újabb idegenbeli mérkőzés következett, ezúttal Répcelakra látogatott te-
kecsapatunk. Itt sem termett sok babér annak ellenére, hogy az összes ütött 
fa már közelített a megfelelőhöz, viszont a párharcokból mindössze egyet-
len csapatot sikerült összegurítani. A találkozó után a bábolnai gárda a tíz 
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Nyerges Béla Teke Emlékverseny
Kiemelkedő eredmények, remek szervezés

A Bábolna SE Tekeszakosztálya 14. alkalommal rendezte meg a Bábolna tekesportja alapítójának tiszteletére létrehozott 
Nyerges Béla Teke Emlékversenyt. Kilenc nap leforgása alatt válogatott és világbajnok játékosok mellett fiatal és idősebb 
amatőr tekézők is megmérettették magukat, összesen 270-en. A legidősebb versenyző 81 évesen lépett pályára, míg a 
legfiatalabb 9 éves volt. Természetesen a bábolnai csapat apraja-nagyja is pályára lépett.

A szervezők tizenhárom kategóriát hirdettek meg, melyekben 
az ország szinte minden szegletéből, sőt, még az országhatáron 
túlról érkezett profi és amatőr csapatok, egyéni versenyzők gu-
rítottak a kezdő „kuglistól” a válogatott játékosig. A résztvevő te-
kések többsége visszatérő vendég, aki szívesen jön Bábolnára, és 
fontosnak tartja részvételét az emlékversenyen. Az ideérkezők 
remek szervezés mellett kitűnő vendéglátásban részesülnek, és 
ami már természetes, a bábolnai pálya kiválóan karbantartott, a 
versenyzők kiemelkedő eredményeket érhetnek el rajta. 

Olyan neves egyéniségek jöttek el idén, mint Méhész Anita 
világbajnok, férje, Pintyőke Marcell, a tekeszövetség elnöke, a 
Ferencváros, a Tatabánya, a Répcelak együttese, a nemzetkö-
zi mezőnyt pedig a szlovákiai Nagymagyar gárdája képviselte, 
ahol Tomozi Barbara is játszik.

Nyerges Béla fia is minden esztendőben eljön a versenyre, és 
baráti társaságával amatőrként még pályára is lép. Mint mondta, 
fontosnak tartja, hogy ne csupán a díjátadón képviselje a csalá-
dot, de az amatőr csapatok kategóriájában részt is vegyen a ver-
senyben. Kiemelte, az egész családnak megtisztelő, hogy ennyi 
év után is ilyen megbecsülés övezi édesapja egykori sportveze-

tői tevékenységét. Hatalmas teljesítménynek tartja azt a fejlő-
dést, amit a Bábolna SE Tekecsapata az elmúlt közel húsz eszten-
dő alatt véghezvitt.

Skuba István szakosztályvezető is elégedettségét fejezte ki 
az emlékverseny kapcsán, különösen azért, mert népszerűsége 
töretlen, hiszen jó helyet foglalnak el a hazai tekeélet vérkerin-
gésében. A szervezésről és lebonyolításról szólva kiemelte Kato-
na Péter és Tomozi Barbara tevékenységét, illetve Bujáki József 
munkáját, melyet a pálya kiváló állapotának napi karbantartásá-
ban végzett.

A versenyen remek eredményeket értek el a Bábolna SE teké-
zői. Az első számú hazai gárda második helyen végzett, Tóth Zol-
tán 650 fával első lett, Teberi Marcell pedig megnyerte az ifjúsági 
fiúk küzdelmeit, Nagy Dorina a serdülő lányok közt szerzett har-
madik helyet, a bábolnai származású, de Győrben tekéző Istenes 
Hanna pedig az ifjúsági lányok versenyében lett első helyezett.

Szép hagyomány, hogy minden évben a bábolnai tekecsapat 
képviseletében kisebb küldöttség ellátogat Nyerges Béla sírjá-
hoz, hogy koszorút helyezzenek el, és főhajtással tisztelegjenek 
bábolnai tekesport alapítója előtt.

csapatos bajnokság kilencedik helyére esett vissza. Répcelaki 
SE – Bábolna SE 7:1, ifi 1:3.

A szuperligás bábolnai tekecsapat az őszi szezon utolsó mér-
kőzésén a Győrszol gárdáját fogadta. Mindkét együttes mindösz-
sze egy győzelmet szerzett a találkozóig, így kiélezett küzdelem-

re lehetett számítani. A már-már vesztett két pontot sikerült a 
végjátékban nyert két ponttá varázsolni kitartással és hihetetlen 
koncentrációval. A Bábolna SE tekézői második győzelmüknek 
köszönhetően a tabella nyolcadik helyéről várhatják a januári 
folytatást. Bábolna SE – Győr SZOL TC 4,5:3,5, ifi 1:3.

Az év vége a bajnoki szezon küzdelmei mellett szép sikereket hozott a tekecsapat két ifjúsá-
gi játékosának. Tatabányán a Területi Utánpótlás bajnokság 2. fordulójában Teberi Marcell 
az első helyen, míg Morvai Dániel a harmadik helyen végzett. Ezt követően Szentgotthárdon 
rendezték meg az Országos Ifjúsági Fiú Egyéni, Sprint és Összetett Bajnokságot, ahol Teberi 
Marcell 609 fával óriási egyéni csúcsot gurított. Teljesítményével az ország 32 legjobb ifjúsági 
játékosa között a 7. helyet szerezte meg, Marcit csupán utánpótlás válogatott játékosok előz-
ték meg. Gratulálunk nekik!
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Mikulás Kupa  
focitorna

Mikulás Kupa elnevezéssel rendezett labdarúgó-
tornát a Bábolnai Általános Iskola 12-13 éves diá-
kok számára december 7-én a bábolnai sportcsar-
nokban. Az ácsi, nagyigmándi, ászári, a komáromi 
Petőfi, a győri Szabadhegyi és a házigazda Bábolnai 
Általános iskola legjobban focizó 6-7. osztályos di-
ákjai versengtek egymással. A covid járvány idősza-
ka alatt kényszerűen szüneteltetett hagyományos 
rendezvényt újból szeretné feléleszteni az intéz-
mény vezetése és minden évben Mikuláskor egy 
focigála formájában a diákoknak megmérettetést 
szervezni. A 15 mérkőzésből álló tornán színvona-
las mérkőzések, sportszerű küzdelmek szoros ered-
mények végén a kupát az ácsi iskola gárdája vihette haza, a bábolnai csapatnak be kellett érni a második helyezéssel. A különdíjak so-
rában a bábolnai Élő Milánt látták a torna legtechnikásabb játékosának, a legjobb kapus Zvér Bence komáromi hálóőr lett, a gólkirályi 
címet pedig a győri Péter Barnabás nyerte el.

Diákolimpia futsal körzeti döntő
A Diákolimpia versenysorozat futsal körzeti döntőjét rendezték a Bábolnai Sportcsarnokban november 29-én. Ácsi, komáromi és bá-

bolnai 13-14 éves diákok versengtek a megyei döntőbe jutásért. A legtöbb fiatal focista egyesületben rúgja a bőrt a kültéri labdarúgó 
szabályok szerint, ennek ellenére remekül alkalmazkodta a termi viszonyokhoz és a futsal szabályrendszeréhez. A kifejezetten színvo-
nalas mérkőzések végeredményét csupán minimális különbségek alakították, a kiélezett küzdelmek az ácsi iskolások sikerét hozták, 
ők folytathatják a diákolimpia küzdelmeit egy szinttel feljebb.

Labdarúgás Bíztató kezdet után gyatra befejezés az őszi szezonban
A nagyarányú lábatlani győzelmet kö-

vetően a bajnokság 7. fordulójában a 
tavalyi bajnok Nyergesújfalu együttese 
látogatott Bábolnára. Úgy tűnt, kitűnően 
védekező focistáink gólnélküli döntet-
lenre hozzák a találkozót, ám a mérkőzés 
utolsó percének hibája a vendégek szá-
mára hozta meg a három pontot. Bábol-
na SE – Nyergesújfalu SE 0:1.

A sereghajtó Vértesszőlős otthonába 
látogattak labdarúgóink. Az eddig mind-
össze egy győzelemmel rendelkező haza-
iak meglepték focistáinkat, ugyanis sok-
kal jobb játékot produkáltak, mint azt a 
tabellán elfoglalt helyük alapján gondolni 
lehetett. Együttesünk nagyon jó felfogás-
ban játszott, a két csapat küzdelme ven-
déggyőzelmet eredményezett. Vértesz-
szőlősi SE – Bábolna SE 0:2.

Felnőtt labdarúgóink a bajnokság 9. 
fordulójában a Vértessomló gárdáját fo-
gadták. Az alacsony színvonalú találkozó 
első félidejében a vendégek szerezték 
meg a vezetést, a második játékrészben 
azonban legényeinknek – még ha kín-
keservesen is – sikerült megfordítani az 
eredményt. Bábolna SE – Vértessomló 
2:1.

Sárisápon vendégszerepeltek labdarú-
góink november utolsó vasárnapján. A 
hazaiak a Bábolnával azonos pontszám-
mal, de egy hellyel hátrébb álltak a táb-
lázaton, így a mérkőzés végeredménye 
jelentősen befolyásolta a későbbi helye-
zéseket. Mindkét csapatra jellemző volt, 
hogy kevés valódi helyzetet tudott kiala-
kítani a kapuk előtt, de ahogy a végered-
mény mutatja, a Sárisáp két akciót gólra 
tudott váltani. Sárisápi BSE – Bábolna 
SE 2:0.

Felnőtt labdarúgóink a tavaly NB III-ban 
szerepelt Zsámbék együttesét fogadták a 
szezon 11. fordulójában. Az eső áztatta, 
mély talajú pálya mindkét csapat focis-
táinak erejét keményen igénybe vette. A 
küzdelmes találkozó kimenetele a máso-
dik játékrészben mindössze 10 perc alatt 
eldőlt. A mieink büntetőből megszerez-
ték a vezetést, három perc múlva a vendé-
gek kiegyenlítettek, négy perc elteltével 
pedig újabb gólnak örülhettek. Bábolna 
SE – Zsámbéki SK 1:2.

Koppánymonostoron igyekeztek legé-
nyeink viszonylag jó eredményt kihar-
colni a megye egyik élcsapatának ottho-
nában. A hazaiak sajnos nem sok esélyt 
adtak gyengén játszó focistáinknak még 

csak a gólszerzésre sem, kíméletlenül 
kihasználták a gyakori hibákat, így a Bá-
bolna nagyobb arányú vereségbe futott 
bele. Koppánymonostori SE – Bábolna 
SE 5:0.

Az őszi szezon utolsó mérkőzése sem 
hozott sikert labdarúgóink számára. Ha-
zai pályán az Almásfüzitő gárdáját fo-
gadták, akik meglepetésre a 20. percben 
megszerezték a vezetést. A mieink még 
az első játékrészben kiegyenlítettek, de 
a második játékrészben, amikor el kellett 
volna dönteni a találkozó sorsát, ez nem a 
mieinknek sikerült. Bábolna SE – Almás-
füzitői SC 2:1.

Befejeződött megyénk első osztályú te-
rületi bajnokságának őszi szezonja. A Bá-
bolna SE labdarúgói a lehető legrosszabb 
forgatókönyvvel találkoztak. Betegségek, 
hosszan tartó sérülések tizedelték a csa-
patot, néhány mérkőzésen a küzdőképes-
ség hiánya is erősen mutatkozott. Utolsó 
győzelmüket egy hónappal a szezon vége 
előtt szerezték, azóta négy mérkőzésüket 
vesztették el, beleértve az utolsó, Almás-
füzitő elleni hazai találkozót is. A téli szü-
net alkalmat kínál arra, hogy felkészülje-
nek a 8. helyről történő felfelé törekvésre.



Utánpótlásnevelésben élen jár  
a Bábolna SE Labdarúgó Szakosztálya

A bábolnai labdarúgás utánpótlásában óvodás korosztálytól egészen 19 éves korig több, mint 100 fiatal rúgja a bőrt. 
Kitűnően felkészített, a labdarúgás és a gyermekek iránt elkötelezett edzők irányítják őket, akik a heti edzéseken kívül 
a hétvégi meccseken, tornákon is remek szakmai támogatással állnak a labdarúgó palánták mögött Csongrádi Péter 
koordinálása mellett.
A három legfiatalabb korosztály, az 

U7-es, U9-es és U11-es csapatok rend-
szerint a Bozsik tornák résztvevői, ahol 
jegyzik ugyan a meccsek eredményeit, 
de nem rangsorolják a résztvevőket. A 
szakemberek a tehetséges, legjobb tel-
jesítményt nyújtó gyermekeket figyelik 
és jutalmazzák, adott esetben nagyobb 
egyesületekbe irányítják őket. 

A bábolnai U7-es labdarúgókat Zsidi 
Zsombor terelgeti, időnként összemérik 
tudásukat környékbeli csapatokkal, leg-
utóbb a Gyirmót korosztályos labdarú-
góival mérkőztek.

Az U9-es korosztályt Varga Benjamin 
irányítja, ők is szívesen tekintgetnek a 
Bozsik Program mellett más csapatokkal 
való megmérettetés felé. November vé-
gén Győrben részt vettek a Fehér Miklós 
Emléktornán, ahonnét 4. helyezéssel tér-
tek haza.

Az U11-esek edzője Németh Gyula, ez 
a társaság a tudatos focit tanulja, ők már 
komolyabb technikai és taktikai elemek-
kel ismerkednek.

Az U13-as gárda már bajnokságban 
játszik, a terület déli csoportjában Ács, 
Bakonysárkány, Császár, Kecskéd, Kör-

nye, Nagyigmánd, Szákszend, Oroszlány 
társaságában. Az őszi szezonban nyolc 
mérkőzésből nyolcat megnyertek, tehát 
a mezőny legjobbjai. Sajnos a megye 
labdarúgását irányítók úgy gondolták, 
őket sem rangsorolják, pedig szép lett 
volna tabellán látni az első helyen álló 
bábolnai csapatot.

Az U14-es korosztály focistái már a 
megszokott bajnoki rendszerben ver-
senyeznek 13 megyei csapat között. Ti-
zenhárom mérkőzést játszottak le eddig, 
nyolc győzelemmel, egy döntetlennel és 

négy vereséggel a tabella ötödik helyét 
foglalják el. Mindkét korosztályt Csong-
rádi Péter irányítja.

Az U16-os együttes egyelőre kevés-
bé sikeres a hétcsapatos bajnokságban. 
Tizenegy meccset követően mindössze 
egy győzelemmel, egy döntetlennel, il-
letve kilenc vereséggel a tabella hatodik 
helyén állnak. Edzőjük Marcinkó Bálint.

A néhány év szünet után újra beindí-
tott U19-es labdarúgócsapat a területi 
bajnokság másod osztályában a várako-
zásoknak megfelelően teljesít. A Karvaj 
Ottó vezényelte társaság tizenhárom 
mérkőzést játszott, ebből tizenegyet 
megnyert, és csupán kétszer szenvedett 
vereséget. A tavaszi kezdést a tabella má-
sodik helyéről várják ugyanolyan kondí-
ciókkal, mint az első Mocsa, mindössze a 
gólkülönbség miatt szorultak mögéjük. 
Nyilvánvaló cél az első osztályba kerülés, 
ehhez minden feltétel adott. Szakmailag 
és emberileg motivált edző, tehetséges, 
technikailag és fizikálisan felkészített já-
tékosok, a szakosztály támogatása. A ke-
retből néhányan már a felnőtt csapatban 
is bemutatkoztak, ami komoly terhelés 
számukra a szombati U19-es bajnoki 
után a vasárnapi felnőtt mérkőzéseken. 
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Egyenesen Finnországból érkezett  
a Mikulás Bábolnára december 4-én

Nem mindennapi kalandban volt része a bábolnaiaknak december 4-én, a települést érintette ugyanis a finn Mikulás 
magyarországi látogatása. 

Youlupukki magyarországi 
látogatása során Bábolnán is 
eltöltött mintegy két órát. A 
Kopi-Trans Kft. kamionjának 
pótkocsiján rendeztek be szá-
mára hangulatos szobácskát a 
helyi szervezők, hogy bábolnai 
látogatása során kényelmesen 
utazhasson a településen és 

üdvözölhesse a kíváncsi érdeklődőket. Az út mentén renge-
teg kisgyermek várta, hogy megpillanthassa a Lappföldről ér-
kezett különleges vendéget. A kamion a város útjain haladva 
több ponton is megállt, ahol a gyermekek énekeikkel üdvö-

zölték a nagyszakállút, a Mikulás és kísérete pedig lelkesen kö-
szöntötte az őket ünneplőket. A koraesti menet végállomása 
a Szabadidőközpontnál volt, ahol Youlupukki finn nyelven kö-
szöntötte az egybegyűlteket. A bábolnai óvodás csoportoknak 
és az általános iskolásoknak ajándékot is hozott, előbbieket az 
óvónők vették át, a sulisokét pedig két bábolnai iskolás kapta 
kézbe. Az egyik diák levelet is írt a Mikulásnak, másikuk finnül 
köszöntötte Joulupukkit. Ezt követően a Mikulás szaloncukrot 
osztott, amely édességből mindenkinek bőven jutott. Közös 
képek is készültek, sok gyermek pedig átadta leveleit, rajzait 
a barátságos öregúrnak. Joulupukki végül felszállt a Ménesbir-
tok kivilágított lovaskocsijára, és a fogattal folytatta útját.

Régi, bevált szokás szerint várták a Mikulást a Bábolnai 
Általános Iskolában. Ezúttal is a felső tagozatos diákokon 
volt a sor, hogy meglepjék a fiatalabb korú diáktársakat. 
Aztán az összes tanuló az intézmény bejáratánál gyüleke-
zett, hogy köszöntsék a kamionnal érkezett Mikulást, aki 
az üdvözlést és az énekeket apró ajándékokkal hálálta 
meg.

Mikulás napja elsősorban a kisgyermekek számára nyújt 
mesebeli, varázslatos élményt. December 6-án délelőtt 
az óvodában is járt a nagyszakállú jótevő, ajándékokkal 
teli zsákjával az udvaron sétálgatott az apróságok legna-
gyobb örömére. Aztán meglátogatta az ovisokat csoport-
jaikban, teli zsákjából előkerültek az ajándékcsomagok.


